
 

Zápis z 22. jednání ZO Bory 26.6.2024 v 19.00 hod. 

Přítomni: Ing. Dostálová Lucie, Ing. Pipek Josef, Vávra Pavel, Večeřa Luděk, Ing. Fňukalová 
Charvátová Petra, Viliš Petr, Filipová Jitka, Mgr. Jahodová Eva, Březka Josef, Vala Marian, 
Mgr. Zikmund Pavel, Dostál Jan, Ing. Zmeškal Pavel, Vávra Aleš, Kotačka Ladislav 
 
Omluveni:  
Neomluveni: 
Hosté:  
 
1. Zahájení zasedání: 
Starostka poděkovala panu řediteli Mgr. Františku Eliášovi za dlouholetou práci ve ZŠ a MŠ 
Bory a předala mu dar. 
Mgr. Eliáš F. poděkoval za spolupráci a podporu kolegům a obci-bývalému starostovi Březkovi 
i současné starostce Ing. Dostálové. Vyzdvihl, že škola je předávána v dobrém stavu, že je 
vedena jako rodinná škola se skvělými vztahy s dětmi i rodiči a že ve škole panuje přátelské 
klima. Zmínil, že práce ve škole ho naplňovala a přinášela smysl a že doufá, že rozhodnutí ke 
změně bude pro něj pozitivní. Dále popřál novému panu řediteli mnoho úspěchů v práci.  
 
Pozvánka na toto jednání byla včas vyvěšena, materiály k jednání byly členům ZO zaslány v 
elektronické podobě. Jednání zahájila starostka obce v 19.00 hodin. 
Počet přítomných zastupitelů obce je ve chvíli zahájení 15. 
Jednání je usnášeníschopné.      
Usnesení č. 1/22 ZO: ZO vzalo na vědomí zahájení zasedání. 
 
2. Ověřovatelé zápisu: 
      Návrh starostky: Viliš Petr, Kotačka Ladislav 
 
Hlasování:  
Pro:  15    Proti: 0      Zdržel se: 0 
Usnesení č. 2/22 ZO: ZO schválilo ověřovatele zápisu Viliše Petra a Kotačku Ladislava. 
 
3. Schválení programu jednání: 

Starostka: hlasujeme o schválení programu jednání: 
1. Zahájení zasedání 
2. Schválení ověřovatelů zápisu 
3. Schválení programu jednání 
4. Usnesení z jednání RO 
5. Oprava hřbitova 
6. Komunikace Na Sádkách 
7. Veřejnoprávní smlouva-agenda přestupků 
8. Žádosti 
9. Různé 



 

10. Závěr 
 
Hlasování:  
Pro: 15     Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 3/22 ZO: ZO schválilo program jednání. 
 
4. Usnesení z jednání RO 

Místostarosta přečetl usnesení z jednání RO ze dne 29.5.2024. 
      K usnesení nebyly žádné dotazy ani připomínky. 
 
Usnesení č. 4/22 ZO: ZO vzalo na vědomí usnesení z jednání RO ze dne 29.5.2024. 
 
5. Oprava hřbitova 

Starostka: minule jsem vám říkala o chybě ve výpočtu ohledně výměry zdí. Navýšení ceny-
vícepráce by byly o cca 173.000, - Kč s DPH.  

Z těch významnějších prací chybí dosadit vstupní pilíře a z venkovní strany dočistit a 
dospárovat sokl. Opravy budou pokračovat v polovině července zpevněním cesty. Bylo by 
pěkné pak zbytek cestiček dosypat ořechovským štěrkem, jak je to v místě zdi. To už by mohli 
udělat naši zaměstnanci.  
Viliš P.: řešil někdo, jestli má ten rozpočtář pojistku. 
Starostka: ne, to jsme neřešili. Nemá to význam, protože nám nevznikla žádná škoda.  
Kotačka L.: a kolumbárium se bude dělat kdy? 
Starostka. to musí dělat kameníci, letos to nebude. 

a) Souhlasíte s vícepracemi na rekonstrukci zdi? 
 
Hlasování:  
Pro: 15     Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 5a/22 ZO: ZO schválilo vícepráce na rekonstrukci hřbitovní zdi za cenu 173.020,50  
                                     Kč. 
 

b) Vícepráce – odvodnění hřbitova, drenáž. Odvodnění celé spodní části zdi, aby se zeď 
nepodmáčela. Cena víceprací 152.081, - Kč včetně DPH. Souhlasíte s těmito 
vícepracemi? 
 

Hlasování:  
Pro: 15     Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 5b/22 ZO: ZO schválilo vícepráce na odvodnění spodní části zdi za cenu 152.081, 
                                      - Kč včetně DPH. 
 
 
 
 
 



 

6. Komunikace Na Sádkách 
      Starostka: Jirka Vaněk nám uhájil méněpráce za cca 100 tisíc Kč.  
Vícepráce jsou za vsakovací jímku za otočkou na konci ulice, kdysi tam vedla struha, teď tam 
není a voda neodtéká a zůstává. Musela se měnit dlažba, která nesplňuje parametry, které platily 
v době, kdy se stavba plánovala. A drobné opravy, které dělali obci. U Mariana příjezd 
k zahradě, tam se dělala zpevněná kamenná cesta, ale Marian materiál zaplatí. Asfaltování 
silnice u pí. Balákové a u Fňukalů. 
Vávra P.: mezi chodníkem a obrubníkem je neupravené místo, můžeme si ho na vlastní náklady 
dodláždit? 
Starostka: když to nezaasfaltujete, aby se to mohlo snadno rozebrat v případě potřeby, tak si to 
můžete dodláždit. 
Viliš P.: To jsou vícepráce, které se objevily během stavby, ale je potřeba je udělat.  
Vávra A.: na té zámkovce, která má sloužit jako vodící pro nevidomé, jsou ty broky na hodně 
místech poškozený. To potom neplní účel. Nechal bych je to předělat. 
Starostka: bude se to řešit, asi to budou předělávat. 
Večeřa L.: a ten zaasfaltovaný překop u hřiště je hodně vysoký.  
Starostka: předpokládám, že je to asi schválně, že to sedne. Souhlasíte s vícepracemi na 
komunikaci Na Sádkách za 645.407,35 Kč včetně DPH? 
 
Hlasování:  
Pro: 15     Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 6/22 ZO: ZO schválilo vícepráce na komunikaci a zpevněných plochách Na 
                                    Sádkách za cenu 645.407,35 Kč včetně DPH. 
 
7. Veřejnoprávní smlouva-agenda přestupků 
Starostka: obec má schválenou uzavřenou veřejnoprávní smlouvu na projednávání přestupků 
                 s MěÚ Velké Meziříčí. Smlouvy byly postupně uzavírány od roku 2003. Částka za 
projednaný přestupek byla v roce 2003 ve výši 500,- Kč. Od roku 2008 je částka ve výši 1.500, 
- Kč. Zvýšily se náklady související s projednáváním přestupků (energie, kancelářské potřeby, 
platy, poštovné apod.). Od 1.1.2025 by se navýšila částka za projednaný přestupek na 2.500, - 
Kč. A do smlouvy je zakomponovaná inflační doložka.  
Kotačka L.: vadí mi, že nevíme, kdo přestupky způsobil, kdo se řeší. Nesouhlasím s tím, ale nenadělám 
nic. 
Mgr. Jahodová E.: já jsem přestupky dělala 5 let, ten poplatek mi nepřijde vysoký. Náklady na poštovné, 
práce úředníka… A je lepší, když to dělá někdo, kdo ty lidi nezná nebo zná je minimálně. 
Starostka: nemáme jinou možnost, přestupky by měl řešit někdo s právním vzděláním a dneska platíš 
právníkovi jen za to, že ti zvedne telefon. A kdybychom přešli k jinému úřadu, např. do ZR tak to bude 
taky za poplatek, všude se platí. 
 

Hlasování:  
Pro: 14     Proti: Kotačka L.  Zdržel se: 0 
Usnesení č. 7/22 ZO: ZO schválilo uzavření veřejnoprávní smlouvy o výkonu přenesené 
                                    působnosti k projednávání přestupků s městem Velké Meziříčí. 
          



 

8. Žádosti 
Starostka:  
          a) xxx koupě části pozemku 
Žádost o koupi předzahrádky na p. č. 1105/14 o výměře cca 76 m2, druh pozemku ostatní 
plocha, k. ú DB. Jedná o zveřejnění záměru o prodeji. 
 
Hlasování:  
Pro:  15    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 8a/22 ZO: ZO schválilo zveřejnění záměru o prodeji části p. č. 1105/14 o výměře 
                                      cca 76 m2, druh pozemku ostatní plocha, k. ú DB. 
 

b) Sociální automobil pro Domácí hospic Vysočina 
V současné době se snaží pořídit „Sociální automobil" pro Domácí hospic Vysočina, o.p.s., 
který má působnost v celém žďárském okrese. Tím, že se staneme dárcem a zakoupíme si 
reklamní prostor na tomto voze, získáme kromě vykonání dobrého skutku, poděkování a 
vděčnosti, zviditelnění v regionu po dobu minimálně čtyř let (garantováno). 
Mgr. Jahodová E.: a jezdí také do Borů? Oni nám něco za reklamu budou dávat? 
Starostka: ano jezdí do Borů, a ne my jim zaplatíme za to, že budeme mít logo na autě. 
Filipová J.: to vypadá jako auto na rallye Dakar. 
Mgr. Jahodová E.: to je tolik barevný, logo obce se ztratí mezi ostatními. 
Viliš P.: Domácí hospic už jsme letos podpořili 
Starostka: přispíváme jim každý rok, letos dostali dar 5.000, - Kč. Souhlasíte s koupí reklamní 
plochy na automobil? 
 
Hlasování:  
Pro: 0      Proti: 15   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 8b/22 ZO: ZO neschválilo koupi reklamní plochy na „Sociální automobil“ pro 
                                      Domácí hospic Vysočina, o.p.s. 
 

c) Klub Radost 
Asociace rodičů a přátel zdravotně postižených dětí v ČR žádá o příspěvek na pobyt zdravotně 
postižených dětí na Třeboňsku. Je to společnost z Prostějova, což se asi netýká naší obce a 
okolí. Souhlasíte s příspěvkem pro Klub Radost. 
 
Hlasování:  
Pro:  0    Proti: 15   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 8c/22 ZO: ZO neschválilo příspěvek pro Asociaci rodičů a přátel zdravotně 
                                      postižených dětí v ČR, z.s., klub Radost. 
 
 
 
 
 
 



 

9. Různé 
Starostka:  

a) Studie budovy nové DS 
Stavba víceúčelové budovy s novou DS, klubovnou a knihovnou – budova občanské 
vybavenosti o podlahové ploše 350 m2. Během prázdnin se zpracuje studie, do konce roku je 
nutné podat žádost se vším všudy. Studii by zpracovala firma D+Architekti s.r.o. za cenu 
193.600, - Kč. Dotace je poměrně jistá. Otázka je, zda si budeme dělat žádost sami, ale 
zodpovědnost je veliká. SMS ČR dělají tento typ dotace za nízkou cenu. Poslali nám cenovou 
nabídku, ale o tomto bychom zatím nehlasovali, nechám si to ještě projít hlavou. Souhlasíte se 
zadáním zpracování studie budovy nové dětské skupiny?  
 
Hlasování:  
Pro:  15    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 9a/22 ZO: ZO schválilo zpracování studie Novostavby objektu občanské 
                                      vybavenosti Bory od firmy D+Architekti s.r.o. za cenu 193.600, - Kč 
                                      včetně DPH. 
 
        b) Administrace dotace od SMS ČR 
Zpracování žádosti a podání žádosti o dotaci za odměnu 30.000, - Kč bez DPH+odměna 0,9 % 
z přislíbené dotace (min. 25 tisíc, max. 150 tisíc bez DPH) za schválení žádosti poskytovatelem 
dotace – cena zahrnuje sepsání a elektronické odeslání žádosti o dotaci v systému ISKP+, 
kompletaci a kontrolu povinných příloh včetně sepsání studie proveditelnosti od SMS služeb. 
 

c) Colas 
Starostka informovala zastupitelstvo o dosavadních vyjednáváních ohledně kompenzace za 
úskalí, která jsou s provozem lomu spojeny.  
 

d) Viliš P.: v sobotu byla na zázemí oslava a byl tam catering, který přímo na místě vařil, 
tak se vše vyzkoušelo. Požádal jsem je, aby sepsali návrh, co by bylo dobré ještě do kuchyně 
pořídit, aby byla vybavena na stopro.  
Mgr. Jahodová E.: taky jsem tam měla oslavu, je to skvěle vybavené. Jen ta myčka je trochu 
složitá. Mytí nádobí jde rychle, ale obsluha je náročnější. 
 

e) Novotný M.: hasičům SDH Cyrilov už potřetí praskla vana, před tím jsme to všelijak 
opravovali, ale teď už to nejde. Problém je, že už nemáme peníze vyčerpaný rozpočet. 
Chystáme se na námětové cvičení, potřebovali bychom to mít opravené. 

Starostka: a kolik oprava stojí? 
Novotný: cca 3200,- Kč.  
Starostka: dobře souhlasíte, abychom přidali SDH Cyrilov do rozpočtu 5.000, - Kč? 
 
Hlasování:  
Pro:  15    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 9e/22 ZO: ZO schválilo navýšení rozpočtu pro SDH Cyrilov o 5.000, - Kč. 
 



 

f) Vala M.: rozvážel jsem plakáty na nábor mladých fotbalistů a v HB není kam vyvěsit 
plakát. Proč je to zrušený? Bude nový? 

Starostka: vždyť už to bylo hrozný, nevzhledný. Mladí všechny akce vyčtou na Facebooku, naši 
obyvatelé v Mobilním rozhlase. A na obecní akce je nová vývěska u hřiště. 
Vávra A.: když to nebude kam věšet, tak to dají na strom. 
Kotačka L.: tak mi to taky klepeme, kam se dá. A nejde jen o místní akce i okolní obce tam 
chtějí zveřejnit co se bude u nich dít. 
Starostka: chcete to vrátit? No, můžeme, ale něco, aby to bylo trochu pěkné. 
Večeřa L.: tak se musí o to obec starat, budou uklízet zastávky, tak to zkulturní. 
Kotačka L.: má to tradici, když nebude plocha pro vyvěšení, budou plakáty všude možně. 
Březka J.: plakátovací plochy byly vždycky. A skoro vždy u zastávek, z autobusu si přečteš, 
co, kde, kdy. Je potřeba to vrátit. 
Starostka: dobře, promyslíme to a nějakou plakátovací plochu tam znova zřídíme. 
 

g) Starostka: v pátek tady bude mobilní planetárium je potřeba jim umožnit rozložit se na 
fotbalovém hřišti. 

Kotačka L.: za mě teda ne, to tam není kousek místa? 
Starostka: není, budou zároveň probíhat trhy, všude budou stánky. Na hřišti budou hlavně 
rozložené karimatky, to tráva snese. Je to mimo sezonu, to přežijete. Ještě od vás potřebujeme 
půjčit velký stan a koše. 
Kotačka L.:  ty karimatky se vyleží do trávy, když se na nich bude ležet. Stan a koše, víš, kde 
jsou, tak si je vezměte. 
Starostka: jinak to nepůjde, musíme planetárium umístit na hřiště.  
 
        h) Starostka: a ještě jedna věc. Měli jsme na hřišti u hospody revizora a všiml si otevřené 
brány na fotbalové hřiště a tam fotbalových branek. Samozřejmě ho hned napadlo, že tam mají 
přístup děti a ty s těmi brankami manipulují. Je nutné branky nějak zabezpečit. Dát tam cedule, 
zákaz manipulace dětmi nebo něco podobného a ideálně je zamknout, aby někoho nezabily. 
Kotačka L.: nějaký cedule už se chystají. Víme o tom. Nechceme hřiště zamykat, ať si tam 
kopou. Bordel tam nedělají. Je mi jasný, že by to byl průser.  
Vávra A.: jedině zamknout ty brány k sobě nebo k něčemu je připevnit. Jenže jeden trenér je 
zamkne a dva zase ne. 
Starostka: je lepší varianta zamknout branky než zamykat areál.  
Večeřa L.: když je na tobě taková zodpovědnost, tak se snad jasně domluvíte, že to bude 
povinnost každého, kdo ty brány odemkne, tak je zase zamkne. 
Starostka: vezměte si to na starost prosím, ať jsou ty branky zabezpečené do tohoto víkendu.  
 
 
 
 
 
 
 
 



 

10. Závěr 
Starostka ukončila jednání ZO ve 21.00 hodin 
 
Zapsala: Libuše Dvořáková 
 
 
Ověřovatelé zápisu:  
      
Viliš Petr    ________________________________ 
 
Kotačka Ladislav              ________________________________  
 
 
Místostarosta obce – Ing. Josef Pipek     ______________________________ 
 
 
Starostka obce – Ing. Lucie Dostálová    ______________________________ 
 
 


